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Van:  VVD Fractie 

Datum: 3 juli 2017 

Betreft: Bijdrage VVD Heiloo bij de algemene beschouwingen over de kaderbrief 

 

 

Mijnheer de Voorzitter, 

 

Vanavond ligt al weer de vierde en laatste kaderbrief van dit college voor. Volgend jaar om deze 

tijd zal zeer waarschijnlijk een nieuw college achter deze tafel zitten, hoewel het natuurlijk niet 

onmogelijk is dat de samenstelling hetzelfde blijft. Dit hangt af van de uitslag van de verkiezingen 

van 21 maart 2018, waarbij het ons streven is om in ieder geval de grootste partij in deze raad te 

worden. Maar dat wil elke partij, dus we zijn benieuwd naar wat er democratisch besloten wordt. 

Wel is het alvast goed te constateren dat vorige week de Eerste Kamer akkoord is gegaan met de 

wijziging van de kieswet waardoor lijstverbindingen niet meer mogelijk zijn. Wij denken dat dit 

een goede ontwikkeling is. Hierdoor komen de stemmen van de inwoners terecht bij de partij 

warop men gestemd heeft en is het niet meer mogelijk dat de verdeling van de restzetels door 

lijstverbindingen wordt beïnvloed, waardoor een stem op de ene partij terecht kan komen bij een 

andere. 

 

De VVD Heiloo constateert dat het consequente beleid van de afgelopen jaren, gebaseerd op het 

‘samen krachtig verder’ coalitieakkoord, zijn vruchten blijft afwerpen.  

Voordat ik inga op een aantal aspecten van deze kaderbrief wil ik graag het college en de 

ambtelijke ondersteuning danken voor de duidelijke tekst en de heldere uitleg die gegeven is tijdens 

de raadsinformatieavond.  

 

De VVD Heiloo constateert dat het college de taakstellingen die er liggen onverkort uitvoert en dat 

het streven om een structureel sluitend meerjaren perspectief te kunnen tonen leidend is. Dit is voor 

de VVD ook het uitgangspunt.  

Ook is de VVD positief gestemd over de ambtelijke BUCH-fusie. Op 1 januari 2017 is deze een 

feit geworden. We constateren dat er hard is en wordt gewerkt, zowel voor als achter de schermen 

om deze fusie tot een succes te maken waardoor de inwoners zullen merken dat de fusie echt de 

voordelen biedt die beloofd zijn.  

 

KADERBRIEF 

De VVD fractie kan zich voor het grootste deel vinden in deze kaderbrief. Het is een sobere 

opsomming van de verplichtingen en er worden ook enige ruimtevragende voorstellen gedaan. De 

VVD fractie kan deze voorstellen steunen, maar is wel beducht voor de onzekerheden die ook in de 

kaderbrief genoemd staan. Zeker als er op grond van onze motie nieuwe ruimtevragende 

voorstellen moeten worden gedaan, is het makkelijk om de extra kosten daarvoor bij de inwoners te 

leggen; het zal duidelijk zijn dat dit niet de bedoeling is en dat we de uitwerking daarop zullen 

beoordelen. Wat ons betreft zouden voorstellen die nu als ruimtevragend worden gedaan (ik denk 

aan het weer indexeren van de subsidies) dan eerder voor heroverweging in aanmerking komen. 
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EINDSPRINT 

Wij houden nu al enige jaren 2 keer per jaar algemene beschouwingen, eerst bij de kaderbrief en 

dan in november nog een keer bij de begroting. Je zou kunnen zeggen dat de behandeling van de 

kaderbrief het belangrijkst is, want hier stellen we de kaders voor de begroting vast. Vorig jaar 

hebben wij het college opgeroepen om een aantal zaken op te pakken en hierover bij de 

begrotingsbehandeling een plan van aanpak op te stellen.  Daarom is het goed nu te evalueren wat 

er bereikt is en wat er nog dient te gebeuren. In de motie hadden we o.a. opgenomen: 

 Aanpak Kennemerstraatweg 143, het Wegenaar gebouw. 

 Fietsparkeren bij het station 

 De oude supermarkt op de Zevenhuizerlaan 

 Deregulering / schrappen overbodige regels 

 Zorg / wmo 

Inmiddels hebben wij kunnen constateren dat deze zaken zijn opgepakt door het college en dat er 

uitvoering is gegeven aan de diverse plannen van aanpak. Dat doet ons genoegen.  

Jammer genoeg is niet alles bereikt. Zo stelt het ons zeer teleur dat de portefeuillehouder pas vorige 

week (na een vraag van de VVD van 4 juli 2016, herhaald in november 2016) een memo heeft 

gestuurd aan de raad waarin hij uiteenzet dat de aansluiting op het WOZ-waardenloket pas per 1 

november 2017 gerealiseerd zal worden. De wettelijke verplichting is 1 oktober 2016.  Dat 

betekent dat de gemeente Heiloo zich gedurende zeker 13 maanden niet aan de wet houdt. Wat zijn 

de consequenties daarvan? Hoe gaat het college om met het feit dat we ons niet aan de wet houden? 

 

VRAGEN EN WENSEN 

Toch blijft er altijd wat te wensen over. Dit soort avonden waarbij deze algemene beschouwingen 

worden gehouden zijn een ideaal moment voor het uiten van extra wensen en ideeën. Daarvan 

maken wij graag gebruik. 

 De geluidswal 

Laten we maar met een pijnpunt beginnen. Al sinds jaar en dag heeft de VVD de bewoners 

van Plan Oost gesteund in hun strijd voor een geluidswal langs de A9. Door een 

amendement van de VVD is vorig jaar het vrijvallen van de voorziening tegengehouden en 

is er meer tijd geschapen om onderzoek te doen naar de mogelijkheid van geluidsreductie 

dmv diffractoren. Uit de aan de raad verstrekte gegevens blijkt nu dat de reductie niet kan 

worden bewerkstelligd met het voorhanden budget en knarsetandend zal de VVD zich 

neerleggen bij het voorstel tot vrijval zoals dat nu opnieuw door het college wordt 

voorgesteld. Wel dienen wij een motie dienaangaande in – gesteund door de andere partijen 

van de coalitie – dat dit geen definitief eindpunt van het dossier is. Om in Haagse termen te 

blijven: er staat geen punt, maar een punt komma. In deze motie staat verwoord dat 

mochten zich technologische ontwikkelingen voordoen of mochten meerdere partijen 

aangeven bereid te zijn een deel van de kosten op zich te nemen, dat dan de geluidswal er 

alsnog dient te komen. 

 Verzorgingsplaatsen 

Afgelopen donderdag is er door de raad van de gemeente Uitgeest een motie aangenomen 

waarin de raad uitspreekt dat men met bij het realiseren van de aansluiting A8-A9 geen 

behoefte heeft aan het creëren van een verzorgingsplaats op het grondgebied van Uitgeest. 

Dit biedt misschien een kans voor Heiloo, vandaar een motie met het verzoek aan het 

college om een onderzoek te doen naar de mogelijkheid van een verzorgingsplaats op ons 
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grondgebied bij de parallelweg die gepland is aan de oostkant van de A 9 in de richting van 

de Boekelermeer. 

 Integrale kindcentra 

De VNG heeft ervoor gepleit om te komen tot het creëren van integrale kindcentra voor 

kinderen van 0 tot 12 jaar. Hier komen onderwijs, kinderopvang en peuterspeelzaal samen 

onder één leiding met een heldere pedagogische visie. In ’s-Hertogenbosch is men gestart 

met een proeftuin, waarbij de gemeente, de schoolbesturen en de kinderopvangorganisaties 

samenwerken; zie het VNG magazine van 19 mei 2017. De VVD staat achter dit idee en 

vraagt de wethouder om zo snel mogelijk in gesprek te gaan met de betreffende 

organisaties om dit ook in Heiloo mogelijk te maken. Wij verzoeken de wethouder de 

toezegging te doen om uiterlijk bij de begrotingsbehandeling in november te komen met 

een plan van aanpak. 

 De geluidsschermen 

Er is veel commotie over het plaatsen van geluidschermen door Prorail langs de spoorlijn. 

Naar de stellige indruk van de VVD wreekt zich hier het feit dat Prorail de facto een 

monopoliepositie heeft bij dit soort infrastructurele werken. Kan de portefeuillehouder hier 

– nogmaals – aangeven wat de speelruimte voor de gemeente Heiloo is? Mocht zijn 

antwoord zijn, dat die nihil is, is dat voor ons ook een duidelijk antwoord. Ook zouden wij 

het op prijs stellen als hij kan aangeven wat er gedaan is aan het tegemoet komen aan de 

bezwaren die er leven onder de bevolking.  

 De Gemeenschappelijke Regelingen 

Volgende week vergaderen wij hier opnieuw en dan zal een groot deel van de agenda 

gevuld zijn met de jaarstukken van de Gemeenschappelijke Regelingen waar Heiloo deel 

van uit maakt. Het is bekend dat de VVD altijd kritisch heeft gestaan tegenover deze vorm 

van samenwerken, vooral omdat de democratische controle op deze regelingen minimaal 

is. Hoewel tijdens de commissiebehandeling besloten is om de jaarstukken van alle 

Gemeenschappelijke Regelingen (en dat zijn er 7) als hamerstukken te behandelen, heeft 

ons sinds die commissiebehandeling nieuwe informatie bereikt waardoor wij met 1 of 

meerdere moties hierover zullen komen.  

 WhatsApp 

In 17 van de 30 grootste gemeenten van Nederland is de gemeente bereikbaar via 

WhatsApp. Hiermee is Terneuzen begonnen in 2013 en al snel zijn vele gemeenten 

gevolgd. Dit medium wordt zowel gebruikt voor het stellen van vragen aan de gemeente als 

voor het uiten van klachten, over een los liggende stoeptegel bijvoorbeeld. In het kader van 

de goede communicatie en contacten met de inwoners lijkt ons dit een uitstekend middel 

om de bereikbaarheid te vergroten. Ik heb begrepen dat dit ook in BUCH-verband is 

opgepakt. Kan het college aangeven hoe de stand van zaken is met het in het leven roepen 

van een Heiloo-app of BUCH-app? 

 De omgekeerde toets 

In binnenlands Bestuur van 13 mei 2017 staat een interessant artikel waarin gepleit wordt 

voor de zgn. omgekeerde toets, een methodiek in het sociaal domein waarin ambtenaren 

worden getraind om doelmatigheid en rechtmatigheid te combineren. De essentie is kijken 

wat nodig is – maatwerk dus – en als laatste stap beoordelen of dit past binnen de geest van 

de wet- en regelgeving. Uit het geciteerde voorbeeld blijkt hoe een echtpaar met enige hulp 

uit een uitkeringssituatie komt en kan instromen in regulier werk. Dat is precies waarnaar 

wij streven, maar dit vereist een andere manier van denken van ambtenaren. In het artikel 

staat dat inmiddels in tientallen gemeenten deze manier van omgaan met de regels wordt 
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toegepast; geldt dit ook voor Heiloo en de BUCH? Zo nee, wanneer gaat u ervoor zorgen 

dat ook onze ambtenaren hierin getraind worden? 

 Dienstverlening 

Met de BUCH-fusie is een van de doelstellingen om de dienstverlening voor de inwoners te 

vergroten en te gaan behoren tot de top van de dienstverleners in Nederland. In het zelfde 

Binnenlands Bestuur – dit keer van 29 mei 2017 – worden de ambities in dezen van de 

gemeente Hollands Kroon geschetst, qua oppervlakte de 3e gemeente van Nederland. Men 

hanteert het principe van “click, call, face”. Dat wil zeggen zoveel mogelijk online, daarna 

telefonisch en als dat niet lukt volgt een persoonlijk gesprek bij de mensen thuis. 

Reisdocumenten en rijbewijzen worden gratis bezorgd, ouders kunnen vanuit huis aangifte 

doen van de geboorte van hun kind en het geboortecertificaat wordt thuisbezorgd. Maar 

liefst 98% van de inwoners kan meegaan met de digitale ontwikkelingen, dus vrees dat 70-

plussers niet zelfredzaam zijn, is niet terecht. Hierdoor zullen in 2019 de gemeentelijke 

loketten worden gesloten. Wij spreken de wens en verwachting uit dat in de 4 BUCH-

gemeenten dit voorbeeld spoedig gevolgd zal worden. Wij zullen de rapportages van de 

BUCH-organisatie over de stand van zaken mbt de dienstverlening hierop nauwgezet 

doornemen en eventueel met voorstellen komen om dit goede voorbeeld te volgen. 


